

International Mobility Committee
(ROAC, CANADA)

AND

The National Association of
Architects, R.O.C.(TAIWAN)

PURPOSES

The National Association of Architects, R.O.C.(Taiwan) (NAA) and Regulatory Organizations of Architecture in Canada (ROAC, Canada) hereby agree that exchange between both organizations is necessary to expand knowledge and to improve professional's services. This will enable architects to better serve society by creating a built environment conducive to a higher quality of life.

NAA and ROAC in promoting the mutual cooperation will observe the professional principles and etiquettes within the constraints of the regulatory, cultural, and social regime governing their own sphere of influence.

Both parties further agree to promote their exchanges and collaboration in alignment with the spirit of cross-border professional mobility advocated by APEC.

ROAC and NAA cooperation will be based on equal respect and mutual interest. Both institutes agree to promote the above-mentioned purposes and activities as much as possible with each party free, to propose programs, meetings or other measures to achieve the state objective, subject to mutual agreement by both parties.

NAA and ROAC agree to consistently maintain the following objectives and will together strive, in every possible way, to accomplish these mutual purposes.

OBJECTIVES

- I. To exchange information and create mutual understanding of the structural standards and legal requirements for the profession in each country,
- II. To exchange information concerning standards and methods of professional practice unique to each country.
- III. To exchange information on new technologies, methods of application and practice in architecture, planning and construction.
- IV. To exchange information on the role and responsibility of NAA and ROAC in the protection of public health, safety and welfare in their respective countries.
- V. To exchange information and create understanding of the means and methods that may be employed to enhance and preserve each country's cultural uniqueness, distinctions, and heritage.
- VI. To exchange information to improve architectural education and accreditation of schools of architecture.
- VII. To work for the development of continuous and dependable means of communication between NAA and ROAC and their members.
- VIII. To engage toward setting a mechanism for international mobility and to the eventual Barrier-free provision of architectural services and practices between the signatories of this Memorandum within the APEC framework.

Chair
International Mobility Committee
ROAC, Canada

President
The National Association of Architects,
R.O.C.(Taiwan)

加拿大建築主管機關組織
國際流動委員會

與

中華民國全國建築師公會

宗旨

中華民國全國建築師公會 (NAA) 與加拿大國際流動委員會 (ROAC, Canada)，雙方之交流對拓展知識並提升專業服務具有必要性。雙方之交流與合作，有助於拓展知識並提升建築專業服務品質，使建築師能更有效地服務社會，創造具備更高生活品質的建築環境。

NAA 與 ROAC 在推動雙方合作時，將遵循專業原則與禮儀，並於各自管轄領域所屬的法規、文化與社會制度限制下運作。雙方並將在 APEC 所倡議之跨境專業互通精神下，推動各項交流與協作。

ROAC 與 NAA 之合作將基於平等尊重與共同利益。雙方同意盡可能推動前述宗旨與相關活動，並可在雙方同意的前提下，提出各項計畫、會議或其他措施，以達成既定目標。

NAA 與 ROAC 同意持續維持以下目標，並共同以各種可能方式努力達成這些共同宗旨。

目標

- I. 交流資訊，增進對雙方國家建築專業結構標準與法律要求之理解。
- II. 交流資訊，涵蓋各國獨有之專業實務標準與作業方式。
- III. 交流資訊，包括建築、規劃與營造領域之新技術、應用方法與實作方式。
- IV. 交流資訊，以理解 NAA 與 ROAC 在各自國家保護公共健康、安全與福祉之角色與責任。
- V. 交流資訊，並增進對各國文化獨特性、特色與遺產之保存與強化方式之理解。
- VI. 交流資訊，以提升建築教育及建築院校之評鑑品質。
- VII. 致力建立連續而穩定之溝通機制，使 NAA 與 ROAC 及其會員間能有效聯繫。
- VIII. 在 APEC 架構與其促進專業人員跨境流動的框架下，共同促進國際職業流動機制之建立，並最終達成締約雙方建築服務與執業的無障礙提供。

主席

加拿大建築主管機關組織
國際流動委員會

理事長

中華民國全國建築師公會